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Au § 180 Information pensioner 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott tackar för informationen och lägger den till 
handlingarna. 

___________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ekonomichefen informerar om hur kommunen hanterar pensioner. Informationen 
omfattar typ av pensioner, typ av pensionskostnader med prognoser med löpande 
priser inklusive löneskatt, pensionsskulder med prognoser samt pensionsmedel med 
sammanställning av pensionsmedelsförvaltning. 
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Au § 181 Budgetuppföljning per 30 september 
KS2023/0157 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott besluta att lägga september månads 
budgetuppföljning till handlingarna. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Resultat 

Resultatet för år 2023 prognostiseras till -3,0 mkr, vilket är 1,6 mkr bättre än budget på 
-4,6 mkr. Prognos för justerat resultat för år 2023, där avkastning och tillskott från 
pensionsförvaltningen samt VA-enhetens resultat av- och tillräknas, beräknas uppgå 
till -1,9 mkr, vilket är -0,2% av skatteintäkter och generella bidrag jämfört med budget 
på 0 mkr (0%). Inget tillskott från pensionsförvaltningen är budgeterat för året men 
uttag från resultatutjämningsreserven är budgeterat med 5,7 mkr. 

I en balanskravsutredning görs en beräkning av balanskravsresultatet och vid ett 
negativt resultat kan disponering av RUR göras. Utgångspunkten i 
balanskravsutredningen är årets resultat och därefter görs justeringar för orealiserade 
vinster och förluster. Orealiserade förluster beräknas upp gå till 3,1 mkr vilket 
resulterar i ett positivt balanskravsresultat på 143 tkr. Vid ett positivt resultat sker 
ingen disponering av RUR 

Verksamheternas nettokostnader 

Prognos för 2023 per september för verksamhetens nettokostnader är totalt 3,7 mkr 
högre än budget. Kostnaderna beräknas bli 11,7 mkr högre än budget men minskas 
med reserven för oförutsedda kostnader med 8,0 mkr. 

Vid budgetuppföljning per september månad prognostiseras underskott för 
Socialnämnden på -9,1 mkr, Samhällsbyggnadsnämnden på -2,5 mkr (varav -1,5 mkr 
för SBN Skattefinansierat och -1,0 mkr för VA/Återvinning) samt för Miljö- och 
byggnämnd på -0,4 mkr. Prognos för pensioner är ett underskott på 4 mkr samt att 
budgeterad försäljning av mark beräknas bli 1,0 mkr lägre än budget på 4,0 mkr. 

Kommunstyrelsesektorns prognos är ett överskott på 2,2 mkr, Barn- och 
utbildningsnämnden ett överskott på 3,0 mkr och kulturnämnden ett överskott på 0,1 
mkr. Prognos för 2023 är i enlighet med budget för övriga verksamheter. 
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Au § 181 forts 

Budget i balans: 

Förslag till åtgärder för ekonomi i balans beslutades inom de olika nämnderna och 
inom Kommunstyrelsen i juni 2023, där totala åtgärder uppgick till ca 24 mkr. Utifrån 
nämndernas beslut pågår arbetet med att realisera föreslagna åtgärder inom samtliga 
verksamheter. I prognosen per september har åtgärder tagits upp med ca 21 mkr 
genom att alla åtgärder inte har kunnat genomföras eller fått önskad effekt samt att 
nya åtgärder har tillkommit. Dessutom har kostnader tillkommit sedan föregående 
prognos. 

Budgetuppföljning september per nämnd/sektor: 

Vid en jämn fördelning över året skulle 9/12 eller 75 % av budgeten varit förbrukad. 

Kommunstyrelsen: Sektorn har förbrukat 71 % av årsbudget och ackumulerat utfall 
visar på 2,9 mkr lägre nettokostnader än ackumulerad budget. Inklusive pensioner och 
reserv för oförutsedda kostnader visar Kommunstyrelsen ett överskott på 2,0 mkr 
ackumulerat per september, där pensionerna står för det största underskottet på 3,7 
mkr.  

Total prognos för 2023 för kommunstyrelsen beräknas bli +5,2 mkr, bestående av ett 
underskott på pensionerna på 4,0 mkr samt en återläggning av reserven på 8,0 mkr, 
där 0,4 mkr har disponerats från reserven för löneökningar, samt ett överskott på 2,2 
mkr för kommunstyrelsesektorn, där förslag till åtgärder för budget i balans har 
inkluderats med ca 3 mkr. Prognosen för försäljning av mark beräknas till 3,0 mkr 
jämfört med budgeten på 4,0 mkr. 

Barn- och utbildningsnämnden: Nämnden har förbrukat 69% av årsbudget och 
ackumulerat utfall är 12,8 mkr bättre än ackumulerad budget. Nämndens prognos för 
helåret är +3,0 mkr, vilket är oförändrat jämfört med föregående prognos. 

Nämnden har genomfört kostnadsanpassningar under perioden motsvarande det som 
angivits tidigare. En effektiviserad ledningsorganisation samt återhållsamhet vid 
anställningar samt inköp har effektuerats över hela sektorn. Utrymmet för årets 
löneökningar utöver tilldelad uppräkning samt målbilden att bidra med ett överskott 
till kommunen effektueras enligt plan. 

Socialnämnden: Nämnden har förbrukat 76% av årsbudget och ackumulerat utfall är 
8,7 mkr högre än ackumulerad budget.  
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Au § 181 forts 

Nämndens prognos för helåret är ett underskott på 9,1 mkr, vilket är en försämring 
med 1,8 mkr. Sociala sektorn har tagit fram åtgärder för att minska kostnaderna, 
åtgärdernas ekonomiska effekt är medräknad i prognosen och uppgår till ca 5,0 mkr. 
Det finns planerade åtgärder, motsvarande cirka 0,5 mnkr, som ej är medräknade i 
prognosen. Orsaken är att åtgärderna inte är genomförda och det finns en viss 
osäkerhet i den ekonomiska beräkningen. Verksamhetsområden med underskott i 
prognosen för 2023 är Funktionsnedsättning -3,2 mkr, Särskilt boende -2,7 mkr, 
Hemtjänst -2,1 mkr och Biståndsenheten -1,5 mkr samt Politisk verksamhet med -50 
tkr. Prognos för Individ- och familjeomsorg är ett underskott på -0,6 mkr jämfört med 
ett överskott på +1,2 mkr i föregående prognos. Hälso- och sjukvårdsteamet har en 
prognos på +1,0 mkr. 

Samhällsbyggnadsnämnden: Ursprunglig prognos för SBN skattefinansierat var -
7,7 mkr till årets slut. Ny prognos per den sista september baserad på full effekt av 
framtagna åtgärder för Budget i balans är -1,5 mkr, vilket är förbättring med 0,4 mkr 
jämfört med föregående prognos. Arbete fortskrider för att identifiera ytterligare 
åtgärder för att uppnå noll-prognos. Utan kostnader för höga vattenflöden och 
översvämningar hade prognosen visat på ett mindre överdrag. 

Prognos per enhet: Kostenheten - 1,2 mkr, Lokalservice -0,1 mkr, Fastighet - 2,2 mkr, 
Gata +0,8 mkr och Stab +1,2 mkr. 

SBN taxefinansierat: Prognos för VA/Återvinning till årets slut uppgår till -1 mkr som 
helt utgörs av underskott för Återvinning. Prognosen påverkas av generella 
kostnadsökningar samt kostnader kopplade till skyfall. 

Miljö- och byggnämnden: Nämnden har förbrukat 91% av årsbudget och 
ackumulerat utfall per september är 0,8 mkr högre än ackumulerad budget. Miljö- och 
byggnämndens ursprungliga prognos för helåret 2023 var -1,2 mkr baserat på 0,5 mkr 
i oförutsedda utredningskostnader kopplat till bland annat större enskilda vattentäkter 
samt stabilitetsutredning kopplat till möjlighet att anlägga enskilda avlopp samt 0,7 
mkr är kostnader för upparbetning av tillsynsskuld. 

Prognos per sista september är ett underskott på -0,4 mkr, vilket är oförändrat mot 
föregående prognos. Jämfört med en nollprognos vid budgetuppföljning per maj som 
baserades på att samtliga föreslagna åtgärder för en budget i balans genomfördes fullt 
ut.  
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Au § 181 forts 

Kulturenheten: Till årets slut förutspås ett resultat på ca +0,1 mkr inklusive 
besparingar. Kulturenheten redovisar just nu ett överskott på 1,7 mkr, vilket främst är 
relaterat till att vissa planerade aktiviteter inte har genomförts ännu. Kulturenhetens 
sparförslag för 2023 relaterat till öppettider och programverksamhet har också börjat 
ge effekt.  

Övriga verksamheter: 
Räddningstjänsten Dalamitt har ett utfall på 74% av budget. 
Överförmyndare i Samverkan har en förbrukning på 65% av årsbudget. 
Upphandlingscenter GNU har en förbrukning på 75% av budget. 
Kommunrevisionen ligger i utfall på 74% av årsbudget. 

Investeringar 

Investeringar ackumulerat per september uppgår till 46,8 mkr exklusive nytt särskilt 
boende. Investeringar avseende nytt särskilt boende, som ligger utanför budgetram, 
tillkommer på 69,4 mkr och totala ackumulerade investeringar per september uppgår 
till 116,2 mkr inklusive nytt särskilt boende. Årets beslutade investeringsbudget ligger 
på 101,4 mkr samt att det tillkommer beslutade överförda investeringsmedel från 2022 
med 45,3 mkr. Total budget 2023 inklusive överförda medel uppgår till 146,8 mkr 
med en beräknad upparbetningsgrad på 60 % som innebär investeringar på 88,1 mkr. 
Prognosen för 2023 beräknas uppgå till 86,9 mkr vilket innebär en upparbetningsgrad 
på 59%. 

Finansiella intäkter och kostnader 

Prognos för finansiella intäkter är enligt budget. Prognos för finansiella kostnader är 
5,0 mkr högre än budget beroende på ökade räntenivåer. 

Pensionsmedelsförvaltning 

Prognos: -1,1 mkr vilket är 2,2 mkr lägre än budget p.g.a negativ värdeförändring. 
Avkastningen är budgeterad till 1,0 % eller 1,1 mkr. Inget uttag av medel från 
pensionsförvaltningen är budgeterad för 2023. 

Skatte- och statsbidragsintäkterna 

Prognosen är 10,6 mkr högre än budget, vilket är en minskning med 2,0 mkr jämfört 
med föregående prognos. SKR redovisade den senaste skatteprognosen 2023-10-05. 
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Au § 181 forts 

Prognos med avvikelse mot budget 

Allmän kommunalskatt  +0,9 mkr 
Slutavräkning 2022  +2,0 mkr 
Skatteavräkning 2023  +6,2 mkr 
Inkomstutjämning -2,6 mkr 
Kostnadsutjämning +0,7 mkr 
LSS-utjämning  +0,4 mkr 
Regleringsbidrag  +4,6 mkr 
Fastighetsavgift -1,3 mkr 
Övriga bidrag  -0,3 mkr 
Total   +10,6 mkr 
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Au § 182 Skattesats 2024 
KS2023/0424 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige besluta fastställa skattesatsen för 2024 till 22,32, vilket är 
oförändrat från 2023. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Kommunallagen 11 kap 11 § föreskriver att kommunfullmäktige ska fastställa 
skattesatsen för nästkommande år senast före november månads utgång. 

Nuvarande skattesats för kommunen uppgår till 22,32. Genomgång av effekter av 
förändrad skattesats och jämförelse av skattesatser med andra kommuner i Dalarna 
presenteras inför beslut av skattesats för år 2024. 
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Au § 183 Reviderad budget 2024 
KS2023/0409 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar hänskjuta reviderad budget 2024 till 
kommunstyrelsen utan eget förslag. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Förslag till budgetramar för 2024 har tagits fram gemensamt av sektorerna vid 
sektorberedning av reviderad budget 2024. Nämndernas beslut bygger på 
kommunfullmäktiges beslutade ram från juni 2023. 

Förslag till reviderad budget för 2024 har framtagits med en ny 
skatteunderlagsprognos per 2023-10-05 som underlag. De förväntade intäkterna för år 
2024 beräknas uppgå till 823,1 mkr, vilket innebär en ökning av skatteintäkter och 
generella bidrag/utjämning med 6,0 mkr jämfört med skatteunderlagsprognosen per 
2023-02-16 som ligger till grund för den beslutade budgeten per juni. 

Målet på 11 330 invånare per 1 november 2023 bedöms inte kunna uppnås och nytt 
förslag på beräkningsgrund för reviderad budget 2024 uppgår till 11 280 invånare.  

Förslag till ny driftsbudgetram per nämnd för reviderad budget 2024 uppgår till 832,2 
mkr.  Till reviderad budget har kostnader för pensioner ökat med 6,5 mkr medan det 
är en minskad kostnad för el med 3,2 mkr. Tillkommande besparingar på 9,6 mkr har 
lagts till i förslaget till ny ram. Förslaget till ny ram 2024 bygger på att samtliga 
planerade åtgärder på drygt 20 mkr för år 2023 genomförs. Fortsatt arbete med 
åtgärder behöver göras för 2024. 

Förslag till investeringsramar för år 2024 uppgår till 110,4 mkr med antagande om en 
upparbetningsgrad på 60 %, vilket innebär 66,3 mkr inklusive upparbetningsgrad.  

Förslaget innebär en ökning med 1,0 mkr jämfört med beslutad budget i juni, där 
ökningen finns inom Samhällsbyggnadsnämnden och utgörs av taxefinansierade 
investeringar inom VA.  

Förändringar inom finansiella poster föreslås göras med -2,7 mkr.  Sammantaget 
innebär förslag till reviderad budget 2024 att årets resultat för 2024 beräknas uppgå till 
-10,4 mkr, där disponering av kommunens resultatutjämningsreserv (RUR) föreslås 
göras med 10,4. Det innebär ett balanskravsresultat på +/- 0 för 2024.  
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Au § 183 forts 

Detta förutsätter att kommunen redovisar ett positivt resultat för 2023 och att 
åtgärder för budget i balans realiseras under 2023. 

Bilaga 
Säters kommun - Reviderad budget 2024. 
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Au § 184 Ungdomsledarstipendium 2023 
KS2023/0410 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen utser mottagare av 
Ungdomsledarstipendiet 2023 vilken offentliggörs i samband med utdelningen på 
kommunfullmäktiges sammanträde 30 november. 

__________ 

Bakgrund  
Säters kommuns ungdomsledarstipendium har instiftats för att kommunen en gång 
årligen ska ha möjlighet att på ett tydligt sätt visa sin uppskattning av en 
ungdomsledarinsats som bedöms vara så pass meriterande att en officiell belöning är 
befogad. 

Stipendiet ska uppmuntra till fortsatt gott engagemang för ungdomar och deras fritid.  

Beloppet är 10 000 SEK. 

Ärendebeskrivning 
Utse mottagare av 2023 års ungdomsledare. Fem förslag till priset har inkommit. 

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 15 (43) 

Au § 185 Kulturmiljöprogram 
KS2019/0298 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera Kulturmiljöprogrammet till 
samtliga nämnder och styrelser. Remissvar ska ha inkommit senast 18 december. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
2019-09-03 beslutade Kommunstyrelsen att tillsätta en politisk styrgrupp med uppdrag 
att ta fram ett kulturmiljöprogram (KS2019/0298). Programmet ska uppfylla dessa 
behov: 

• Underlag i enlighet med plan- och bygglagen, miljöbalken, kulturminneslagen. 
• Underlag för dialog med Länsstyrelsen i Dalarna vid nybyggnation. 
• Underlag för att bevara, tillgängliggöra och levandegöra kulturmiljöer. 
• Ett redskap vid prioritering av renovering av kulturmiljöer. 
• Vara användbar vid platsutveckling, platsmarknadsföring, Cultural planning, 

destinationsutveckling eller liknande. 
• Ett redskap när gestaltningsprogram ska tas fram d v s utformning av detaljer i 

stadsrummet som t ex vilka bänkar, gatlyktor och gatstenar som ska användas. 

Kulturenheten har sedan dess haft det operativa uppdraget att leda arbetet för en 
arbetsgrupp med representanter även från Samhällsbyggnadssektorn och 
Länsstyrelsen. 

Länsstyrelsen har varit medfinansiärer med 500 tKr, fördelat på 3 år, vilket motsvarar 
hälften av kostnaden. Eftersom kommunen själv inte har byggnadsantikvarisk 
kompetens, arkeologisk kompetens o dyl, har sakkunnig kompetens upphandlats med 
stöd från UHC.  

Ett digitalt kunskapsunderlag, sater.se/kulturmiljowebben, har byggts upp. Fakta har 
samlats in från olika tryckta källor, arkiv samt intervjuer med representanter från 
kommunens hembygdsföreningar.  

Kulturmiljöprogrammet har också en strategisk inriktning som blir vägledande för hur 
Säters kommun ska använda kulturmiljöerna för bevarande, utveckling och 
användning. 
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Au § 185 

Datum för återrapportering 
Senast 18 december. 

Beslutsunderlag 
Förslag till Kulturmiljöprogram 
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Au § 186 Plan för tillsyn av arkivvården i Säters 
kommunskoncern 
KS2023/0413r 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta antar planen för 
tillsyn av arkivvården i Säters kommunkoncern. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Varje kommunal myndighet har ansvar för vården av sitt arkiv så länge arkivet inte har 
överlämnats till arkivmyndigheten. Arkivmyndigheten ska, enligt 7§ arkivlagen, 
regelbundet inspektera arkivvården hos de myndigheter som står under dess tillsyn, 
för att säkerställa att information av vikt kan bevaras för framtida generationer.  

Kommunstyrelsen har delegerat tillsynsansvaret till kommunstyrelseförvaltningen. 
Säters kommuns tillsynsplan anger hur arkivmyndigheten planerar att uppfylla sitt 
uppdrag enligt arkivlagen. 

Återrapportering till kommunstyrelsen om genomförda tillsynsbesök sker årligen. 

Beslutsunderlag 
Arkivlag (1990:782) 7–8 §§ 
Förslag: Plan för tillsyn av arkivvården i Säters kommun, 2023 
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Au § 187 Översyn av Brottsförebyggande rådet 
(BRÅ) 
KS2023/0406 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra till kommundirektören att 
genomföra en översyn av Brottsförebyggande rådets uppdrag och organisation. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsesektorn föreslår att en översyn av Brottsförebyggande rådets 
organisation och uppdrag genomförs med anledning av att ny lag trätt ikraft som 
innebär ett större kommunalt ansvar för det brottsförebyggande arbetet. 

Bakgrund 
Den 1 juli trädde Lag (2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande 
arbete i kraft. 

Enligt den nya lagen ska kommunerna kartlägga brottsligheten inom sitt geografiska 
område och ta fram en lägesbild. Utifrån lägesbilden ska de sedan ta ställning till 
behovet av åtgärder och besluta om en åtgärdsplan. Kommunerna ska också ta visst 
ansvar för samordningen av det lokala brottsförebyggande arbetet och inrätta en 
samordningsfunktion. 
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Au § 188 Revidering av kommunstyrelsens 
delegationsordning 
KS2023/0373 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta fastställa 
delegationsordning för kommunstyrelsen daterad 2023-10-09. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsens delegationsordning behöver regelbundet uppdateras och revideras. 
I denna revidering har bland annat en översyn av beloppsgränser och genomgång av 
delegation avseende inköp/upphandling gjorts. I övrigt har den anpassats efter nya 
förutsättningar samt redaktionella justeringar. 
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Au § 189 Höjning av VA-taxan 
KS2023/0420 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att till kommunstyrelsens sammanträde 
justera de felaktiga summorna och begreppen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta  

• Ändra författningstext i TAXA för Säters kommuns allmänna vatten- och 
avloppsanläggning, i enlighet med förslaget. 

• En höjning av anslutningsavgiften (§5.1 a & b samt 6.1 a & b) i TAXA för Säters 
kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning från och med den 1 januari 
2024. 

• En höjning av brukningsavgiften (samtliga parametrar i §14.1) i TAXA för Säters 
kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning med 15% från och med den 1 
januari 2024. 

• Sektorn får för varje kalenderår därefter besluta att justera avgiftsbeloppen 
(avgiften i §14.1.) med den procentsats för PKV som är publicerad på SKR:s 
webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 

• Tillägg till samtliga paragrafer där taxan fastställs anges i belopp exklusive 
mervärdesskatt. I kolumnen ”med moms” anges det belopp som räknats fram 
avseende de skattesatser som gällde vid taxans införande.’ 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Den allmänna VA-verksamheten ska vara självfinansierande genom avgifter vilka 
regleras i VA-taxan. Som VA-huvudman är Samhällsbyggnadssektorn skyldig att se 
över VA- taxan så att den speglar de utgifter och inkomster som föreligger både för 
att bygga ut den allmänna VA- anläggningen och för att på ett säkert sätt sköta och 
underhålla den. 

Säters kommun har inte höjt anslutningsavgiften sedan 2016. Vid en jämförelse med 
grannar i Dalarna så ligger vi med 93 000 kr lägst, efter Borlänge med 140 000. Vid en 
nationell jämförelse ligger vi bland de 20 lägsta kommunerna. Antalet nyanslutningar i 
Säter har legat på ca 5 stycken per år under de senaste 5 åren. Merparten av 
anslutningarna har varit relativt billiga förtätningar i lättgrävd mark.  
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Au § 189 forts 

De får nyanslutningar som skett har givit VA-verksamheten en kostnadstäckning på ca 
35- 80%. En kostnadstäckning på 100% för anslutningsavgiften är önskvärt, då 
nyanslutningar annars driver upp brukningsavgiften på ett oskäligt sätt. I samband 
med ökande antal exploateringar och de beslutade VA-utbyggnadsplaner finns behov 
av att höja anslutningsavgiften.  

Enligt VA- planen tillkommer 16 nya VA- anslutningar (utöver exploateringar) per år 
fram till 2040. Förslaget innehåller en höjning av anslutningsavgift för samtliga tjänster 
Vatten, Spill och Dag med 87 %. Avgiften efter höjning hamnar på 174 000 kr. Under 
2023 var den genomsnittliga anslutningsavgiften i Sverige 172 368 kr. 

Den 1 jan 2023 höjdes brukningsavgift med 10%, med kännedom om att detta inte 
täckte de ökade utgifterna under 2022, ännu mindre det släpande underskottet från 
2019. Stigande energi-, transport och materialpriser har givit ett underskott på 2 584 
000 kr i verksamheten.  

För att balansera ökade utgifter föreslås en höjning av brukningsavgiften med 15 % 
den 1 jan 2024. 

För att undvika att nya underskott i en väldigt svängande världsmarknads föreslås en 
årlig indexreglering av VA- taxan.  

Författningstexten i kommunens Va-taxa har fått en översyn och vissa ändringar 
föreslås för att ta hänsyn till företeelser som blivit mer vanliga sedan taxan infördes 
2011, såsom sprinkler och komplementbyggnader för boende. Texten har också fått 
vissa förtydliganden såsom när tilläggsavgiften ska tillämpas. 

Begreppet lägenhet har bytts mot bostadsenhet. 

Det fullständiga förslaget till ändrad VA- taxa finns i Bilaga 1  
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Au § 189 forts 

Vid en höjning enligt förslaget ser anslutningsavgiften från 1 januari 2024, för 
bostadsfastighet och därmed jämställd fastighet § 5.1 ut som följande 

 

: Utan moms  Med moms  
a)  En avgift avseende 

upprättande av varje 
uppsättning 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df,  

om 104 000  
kronor  

om 130 000  
kronor  

b)  En avgift per m2 
tomtyta  

om 32,00 kronor  om 40,00 kronor  

c)  En avgift per 
lägenhet  

om 20 000  
kronor  

om 25 000  
kronor  

d)*  En grundavgift för 
bortledande av Df, 
om bortledande sker 
utan att 
förbindelsepunkt för 
Df upprättas  

om 9 600 kronor  om 12 000  
kronor  

Vid en höjning enligt förslaget ser anslutningsavgiften från 1 januari 2024, för annan 
fastighet § 6.1 ut som följande: 

Utan moms  Med moms  
a)  En avgift avseende 

upprättande av varje 
uppsättning 
förbindelsepunkter 
för V, S och Df,  

om 96 000  
kronor  

om 120 000  
kronor  

b)  En avgift per m2 
tomtyta  

om 32,00 kronor  om 40,00 kronor  

d)*  En grundavgift för 
bortledande av Df, 
om bortledande sker 
utan att 
förbindelsepunkt för 
Df upprättas  

om 9 600 kronor  om 12 000  
kronor  

 

 

 

Au § 189 forts 

Vid en höjning enligt förslaget ser brukningsavgiften från 1 januari 2024, §14.1 ut som 
följande 
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Utan moms  Med moms  
a)  En fast avgift per år  Om 4 616 kronor  Om 5 771 kronor  
b)  En avgift per m3 

levererat vatten  
Om 31 kronor  Om 38 kronor  

c)  En avgift per 
bostadsenhet (250 
m2) och år  

Om 1 538 kronor  Om 1 921 kronor  

d)  En avgift för varje 
påbörjat 100-tal m2 
tomtyta och år för 
annan fastighet  

Om 1 328 kronor  Om 1 655 kronor  
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Au § 190 Yttrande gällande allmänna vattentjänster i 
Uppbo Säters kommun 
KS2023/0426 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar översända yttrandet till Länsstyrelsen i 
Dalarnas Län. 

__________ 

Yttrande 
Nuvarande VA-plan antogs av kommunfullmäktige den 2022-02-24. VA-planen utgår 
från de behov som finns idag och anger åtgärder som Säters kommun behöver 
prioritera för att skapa en hållbar VA-försörjning.  

I planen bedömdes området vid Uppbo som ett utredningsområde, det vill säga att 
behovet av allmän VA-försörjningen behöver utredas mer ingående. Kommunen har 
nu gjort ytterligare utredning Enheten för VAi området. 

Enheten för Vatten och Återvinning på Samhällbyggnadssektorn har sedan i våras 
projekterat för att ta vatten från Uggelbo vattenverk och dra nya vattenledningar från 
Bispberg till Uppbo-Nedernora. Anledningen till detta är att vattnet i Uppbo 
vattenverk har sämre kvalitet, samtidigt har vattenverket tekniska utmaningar med 
gammal och uttjänt maskinell utrustning. Över tid blir kostnaderna lägre och 
kvaliteten på vattenleveransen högre då dricksvatten matas från Uggelbo, jämfört mot 
att renovera Uppbo vattenverk. Investeringspengar för den nya utbyggnad av 
vattenledningar finns för 2024-2025. 
I och med detta kommer Uppbo vattenverk att läggas ner och därmed upphör risken 
att de små avloppen ska påverka en dricksvattentäkt. 

Stabilitetsutredningen som kommunen har låtit utföra visar att det går att anlägga små 
avlopp i området för Uppbo – Nedernora, men att vissa försiktighetsåtgärder måste 
vidtas.  

Kommunstyrelsen står, efter genomförd stabilitetskartering samt planerade 
ledningsdragningar, fast vid att det ej finns grund för att Uppbo ska ingå/läggas till 
som §6 område i kommunens VA-plan 
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Au § 190 forts 

Ärendebeskrivning 
Länsstyrelsen i Dalarnas län mottog den 10 mars 2023 en begäran om att pröva Säters 
kommuns skyldighet att enligt lag (2006:412) om allmänna vattentjänster 
(vattentjänstlagen) tillhandahålla vatten- och spillvattentjänster i Uppbo. 

För att Länsstyrelsen ska kunna ta ställning i frågan har de begärt en redogörelse över 
vilket ansvar kommunen anser sig ha för området enligt 6 § i vattentjänstlagen, samt 
en motivering till detta. Av redovisningen bör även framgå vilka åtgärder som 
eventuellt vidtagits eller planerats i ärendet samt tidplan för dessa. 

Begäran om yttrande är riktad mot kommunstyrelsen och miljönämnden. 

Bakgrund 
Fastighetsägare i Uppbo har skickat in en begäran till Länsstyrelsen om att pröva 
Säters kommuns skyldighet att tillhandahålla vatten- och spillvattentjänster i Uppbo-
Nedernora.   

Området består av 25-30 fastigheter och ligger inom ett ras- och skredriskområde. I 
samband med prövning av ansökningar för att anlägga små avlopp, uppdagades 
problematiken och miljö- och byggnämnden beslutade att göra en 
stabilitetsundersökning för hela området som tar hänsyn till att flera gräver för sina 
anläggningar ungefär samtidigt. Alla ärenden för små avlopp i området har pausats 
och de som ännu inte kommit in med en anmälan har rekommenderats att avvakta till 
utredningen är klar. 

Beslutsunderlag 
VA-plan för Säters kommun, Förutsättningar och handlingsplan, 2022-02-01  
Utbyggnadsplan för allmänt VA – Underlagsrapport till VA-plan, 2022-02-24 
Släntstabilitet PM Geoteknik – släntstabilitet vid avloppsgrävning Uppbo, Slutrapport 
2023-10-10 
MUR (Markteknisk undersökningsrapport)/ Geoteknik - släntstabilitet Uppbo, Säter, 
Slutrapport 2023-10-10 

Delges 
Länsstyrelsen i Dalarnas län 
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Au § 191 Utredning framtida användning av 
Fågelsången 
KS2023/0255 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta godkänna framtagen utredning samt uppdrag till 
Säterbostäder 

1. Inleda en designdialog med kommunen med målet att ta fram en projektering och 
budget avseende verksamhetslokaler 

2. Bistå kommunen med att säga upp de externa avtal som berörs i och 
samlokaliseringen av kommunens verksamheter 

3. I dialog med kommunen identifiera annan plats där det kan uppföras 
seniorbostäder/bostäder riktade mot en äldre målgrupp. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att uppdra till 
Kommundirektören 

1. Inventera och föreslå vilka verksamheter som kan samlokaliseras i det ombyggda 
Fågelsången 

2. Med stöd av Näringslivskontoret föra dialog med privata fastighetsägare avseende 
framtida användning av de lokaler kommunen går ur 

3. Framtagen projektering och budget ska godkännas av Kommunstyrelsen innan 
byggnation kan inledas 

___________ 

Ärendebeskrivning 
Sedan uppdraget gavs till Säterbostäder har det skett mycket i Säter kommun 
såväl som i omvärlden. Bland annat har antal människor i behov av särskilt 
boende ökat. Utöver detta så världsekonomin kraftigt förändrats det senaste året 
vilket ställer krav på kommunen att se över alternativa arbetssätt & lösningar i 
olika frågor. 

Utredningen som tagits fram visar potentiella vägval för Fågelsångens 
omvandling. Utifrån genomförd dialog och utvärdering mellan Säters kommun 
och Säterbostäder ser förvaltningen vägvalet att omvandla Fågelsången till 
verksamhetslokaler som det bästa alternativet utifrån långsiktig koncernnytta. 
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Au § 191 forts 

Bakgrund  
Kommunfullmäktige beslutade KF § 70 2018-06-14  

Uppdra till Säterbostäder att skyndsamt utreda framtida användning av Fågelsången avseende 
genomfarande och huvudman.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade Au § 115 2023-05-16  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra till Kommundirektör att skyndsamt utreda 
framtida användning av Fågelsången avseende genomfarande och huvudman.  

Sedan uppdraget gavs har Säterbostäder undersökt olika alternativ avseende 
huvudman och genomförande. Dock har Säterbostäder, i dialog med kommunen, 
kommit till slutsatsen att den omvandling som bör ske av fastigheten bör skötas av 
bolaget. Det vill säga att Säterbostäder fortsatt bör vara huvudman. Vidare så har 
Säterbostäder, i dialog med kommunen, undersökt olika alternativ till genomförande. 
En slutsats som börjat utkristallisera sig i dialogen med kommunen är att Fågelsången 
är svårt, i nuvarande skick, att bygga om till seniorbostäder. Därför har Säterbostäder 
även börjat utreda andra alternativ såsom verksamhetslokaler. 

Beslutsunderlag  
Utredning Fågelsången  
Analys externa lokaler  

Delges  
Nämnder och styrelser i Säters kommun 
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Au § 192 Initiativrätt om inaktiva detaljplaner 
KS2023/0156 

 Beslut  
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå kommunstyrelsen besluta avslå förslaget om 
att kommunen ska handlägga ändringar av detaljplaner enligt vad som föreslår i 
initiativet.  

__________ 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Arbetsutskottet enas om att punkten 2 ”Uppdra Samhällsbyggnadsnämnden utreda 
och föreslå hur plantaxa kan genomföras” utgår. 

Christer Eriksson (M) yrkar bifall till förslaget att kommunen ska handlägga ändringar 
av detaljplaner enligt förslag. 

Mats Nilssons (S) yrkar avslag till förslaget att kommunen ska handlägga ändringar av 
detaljplaner enligt förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förslagen mot varandra varvid han finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott bifaller Mats Nilssons (S) förslag att avslå förslaget att kommunen ska 
handlägga ändringar av detaljplaner enligt förslag. 

Ärendebeskrivning  
Kommunens ansvar för detaljplanering styrs av Plan och Bygglagen och kommunen 
har planmonopol. Det betyder att kommunen alltid beslutar i ärenden som rör 
detaljplanering, oavsett vem som tar fram planen. Om en privatperson, eller företag, 
vill ta fram eller ändra en detaljplan sker det i samarbete med kommunen, lämpligen 
genom att ett planavtal tecknas. Kostnaderna för planarbetet bärs av den som önskar 
ändra detaljplanen.  

Kommunens verksamhet vilar på många principer utifrån bland annat 
Kommunallagen. Två viktiga principer i sammanhanget är likställighetsprincipen och 
att kommunen inte får ge stöd till enskilda företag. Likställighetsprincipen innebär att 
kommunen inte får särbehandla vissa kommunmedlemmar eller vissa grupper av 
kommunmedlemmar annat än på sakliga grunder. Kommunen har heller inte rätt att 
ge stöd till enskilda näringsidkare men får däremot vidta åtgärder för att rent allmänt 
främja näringslivet.  
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Au § 192 forts 

Förslagsställaren påtalar att det i Säter finns många detaljplaner där 
genomförandetiden gått ut. Det innebär dock inte att detaljplanen upphör att gälla 
utan är fortfarande juridiskt bindande. Däremot kan planens bestämmelser tolkas i 
något vidare bemärkelse. En tolkning som strider mot planen får därför inte göras 
utan det handlar snarare om att åtgärder som kan anses komplettera planen kan göras.  

I förslaget från Moderaterna framförs många synpunkter kring vilka förutsättningar 
lagen idag ger. Här konstateras att Säters kommun ej kan ändra lagstiftningen utan har 
att följa den praxis som finns. Frågorna om ändrad lagstiftning lämnas därför utan 
vidare behandling. 

Förvaltningens rekommendation  
Förvaltningen har tolkat skrivelsen som att förslagsställaren vill att kommunen per 
automatik ser en detaljplan som inaktuell när genomförandetiden gått ut, och att 
kommunen då ska ta initiativ till att ändra planens innebörd så att den stämmer 
överens med den verksamhet som bedrivs på platsen.  

Att per automatik se en detaljplan vars genomförandetid gått ut som inaktuell kan föra 
med sig utmaningar. Hur ska exempelvis en detaljplan där verksamheten på platsen 
fortfarande går i linje med detaljplanen bedömas, ska den också ses som inaktuell och 
omprövas? Vidare går det att fundera kring hur vi ska hantera en situation där vissa 
sakägare gynnas av en omprövning medan andra lider skada av den?  

Förvaltningen ser att frågan om en detaljplans aktualitet behöver bedömas från fall till 
fall. En detaljplan reglerar ofta ett större område där mark kan upplåtas för många 
ändamål. Planen tas alltså fram med ett allmänt syfte. Om ett enskilt intresse senare 
ligger till grund för att planen ska ändras anser Förvaltningen att finansieringen också 
ska vara enskild. Det vill säga i linje med hur kommunen arbetar idag. Skulle hela 
planen behöva ändras eller upphävas, ur ett allmänt perspektiv, kan kommunen ta 
initiativ till ett sådant förfarande. Det som är avgörande för kommunens agerande är 
alltså huruvida det finns ett allmänt intresse eller ej.  

Ett mer omfattande arbete med att ompröva äldre detaljplaner är också 
resurskrävande. Att upphäva eller ändra en detaljplan ska i regel följa samma process 
som framtagandet av en ny detaljplan, men kan vara olika omfattande beroende på ett 
antal olika faktorer. I samtliga fall bör konsekvenserna för ändringen eller 
upphävandet utredas och kända sakägare ska ges möjlighet att lämna synpunkter. 
Såvida inte mer resurser tillförs verksamheten måste ett sådant arbete ställas i prioritet 
mot andra arbeten.  
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Au § 192 forts 

Det faller sig naturligt att Förvaltningen tvingas prioritera mellan framtagandet av nya 
detaljplaner och att ompröva äldre. Prioriteringen ska förstås beslutas politiskt men 
Förvaltningen upplever att den politiska viljan är att få fram nya detaljplaner för 
bostäder, verksamheter m.m.  

I skrivelsen framförs även ett förslag att Kommunen inför planavgift. Frågan utreddes 
2018 och ett förslag till kompletterad Plan oh bygglovstaxa togs fram där planavgift 
ingick. Ärendet återremitterades av Kommunstyrelsen den 2018-11-27. Frågan har 
inte utretts vidare sen dess.  

Mot bakgrund av ovanstående rekommenderar Förvaltningen att skrivelsens förslag 
om att ompröva detaljplaner bör avslås. Förslaget om plantaxa kan bifallas då det 
finns ett förslag framtaget som kan beredas för beslut.  

Bakgrund  
Via initiativrätt har Moderaterna, Christer Eriksson, väckt ett ärende om inaktiva 
detaljplaner i Kommunstyrelsen. Arbetsutskottet har uppdragit kommundirektör att 
utreda ärendet.  

I förslaget med dess komplettering framförs förslag om att kommunen ska se 
detaljplaner vars genomförandetid gått ut som inaktuella och därmed ompröva dessa 
utifrån rådande förutsättningar. Vidare framförs att kommunen bör införa plantaxa.  

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 31 (43) 

Au § 193 Markpolicy Säters kommuner 
KS2021/0131 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar 

1. Ändra namnet bilaga till kapitel 9. 
2. Remittera framtagen Markpolicy till styrelse, nämnder och politiska partier. 

Remisstid är till och med 31 januari 2024.’ 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Ärendet berör remiss avseende markpolicy för Säters kommun.  

Kommunens markinnehav samt möjligheten att förvärva och byta mark är en 
förutsättning för att Säters ska kunna utvecklas i enlighet med översiktsplanens 
intentioner. Det är viktigt att kommunen har rådighet över mark för att kunna styra 
samhällsutvecklingen. Syftet med markstrategin är att stärka och möjliggöra Säters 
kommuns framtida utveckling genom ett strategiskt och långsiktigt arbete med 
kommunens markägande. Syftet är också att redogöra för vilka strategier & 
arbetsordning som gäller för kommunens mark och markförsörjning.  

Då en stor del av kommunens mark består av skogsmark har en separat skogsbilaga 
arbetats fram. Bilagan hanterar hur olika delar av skogen förvaltas/utvecklas och 
kommer ligga till grund för kommande skogsbruksplaner.  

Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade 2021-03-17 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra kommundirektören • arbeta fram en markstrategi 
för Säters kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-01-17 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar uppdra till kommundirektören att t ta fram en övergripande 
skogsplan/skogspolicy. 

Beslutsunderlag 
Remiss Markpolicy Säter kommun 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 32 (43) 

Au § 194 Kostpolicy 
KS2023/0233 

Beslut 
Kommunstyrelsen arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta 

1. Anta Kostpolicy daterad 2023-10-11 
2. Kostpolicyn ersätter Livsmedelsstrategi för Säters kommun” antagen av 

kommunfullmäktige 2013-01-31, § 5. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Med hänvisning till att samtliga nämnder i sina yttrande ställer sig bakom förslaget till 
kostpolicy föreslår sektorn att Kostpolicyn antas. 

Yttranden 
Samhällsbyggnadsnämnden beslutar yttra sig enligt ställt förslag. 
Samhällsbyggnadsnämnden anser det framtagna förslaget till kostpolicy vara 
heltäckande och framåtsyftande Sbn § 95 

Kulturnämnden har inga synpunkter på den framtagna kostpolicyn Kn § 70 

Socialnämnden antar yttrandet som sitt eget och föreslår kommunfullmäktige att anta 
den föreslagna kostpolicyn. Sn § 103 

Barn- och utbildningsnämnden antar tjänsteutlåtandet som sitt eget och föreslår 
kommunstyrelsens arbetsutskott anta den föreslagna kostpolicyn. BUN § 65 

Bakgrund 
Kommundirektören har uppdragit samhällsbyggnadssektorn och kostenheten att se 
över samtliga dokument på nationell, läns och lokal nivå som styr eller inverkar på mat 
och måltider, för att sammanställa dessa till en kostpolicy som ska vara ett 
kommungemensamt styrdokument. Kostpolicyns ska utgöra en grund för 
verksamhetsspecifika riktlinjer vilka alla ska följa den vision och målsättning som 
dokumentet utgör. 

 

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 33 (43) 

Au § 194 forts 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade2023-05-16 KSAU § 131 remittera 
förslaget till kostpolicy till barn och utbildningsnämnden, kulturnämnden, 
samhällsbyggnadsnämnden och socialnämnden för yttrande. Yttrandet ska ha 
inkommit till kommunstyrelsen senast 2023-09-30.  

Beslutsunderlag 
Yttrande från barn och utbildningsnämnden, socialnämnden, kulturnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden. 

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 34 (43) 

Au § 195 Medborgarförslag om cykelvägar från 
Gustafs till Stora Skedvi, Borlänge och Säter via 
Solvarbo 
KS2023/0321 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera medborgarförslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Yttrandet ska ha inkommit till 
kommunstyrelsen senast 31 januari 2024. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om cykelvägar från Gustafs till Stora Skedvi, Borlänge och Säter 
via Solvarbo lämnas in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Johanna 
Barck, Gustafs m fl. 

Medborgarens förslag 
” Jag önskar cykelvägar från Gustafs till Stora Skedvi, Borlänge och Säter via Solvarbo. 
Det är många som cyklar på farliga vägar redan idag och vi är ännu fler som vill kunna 
cykla. 

Det är en åtgärd dels för att minska miljöpåverkan genom färre bilfärder samt att det 
ökar tillgängligheten inom kommunen genom möjlighet att tasig via cykel och 
förbättrar folkhälsan. Dessutom så ökas attraktiviteten för personer att vilja flytta till 
Gustafs och andra små byar längs vägarna om möjlighet finns att cykla till dem. 

Det har dessutom skett allvarliga olyckor längs vägarna som kan undvikas.” 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 35 (43) 

Au § 196 Medborgarförslag om att bygga lägenheter 
i Solvarbo 
KS2023/0322 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera medborgarförslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden och Säterbostäder AB för yttrande. Yttrandet ska ha 
inkommit till kommunstyrelsen senast 31 januari 2024. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag att bygga lägenheter i Gustafs lämnas in till 
kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Ulla Hellqvist, Gustafs. 

Medborgarens förslag 
” Jag skulle vilja att det byggs lägenheter i Solvarbo. Det är många äldre som sitter 
med stora hus och många unga familjer som vill köpa hus. Björkparken nedanför 
hockeyplanen skulle vara ett jättebra ställe. Det finns för lite bostäder i kommunen.” 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 36 (43) 

Au § 197 Medborgarförslag om att tillåta 
förbeställning och köp av mat från Skedvigården 
KS2023/0077 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera medborgarförslaget till 
socialnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för att göra en utvärdering vilka 
vinster man kan göra gällande de äldres välmående och även redovisa vilka kostnader 
och organisationsförändringar som behövs om detta införs i alla kommundelar. 
Yttrandet ska ha inkommit till kommunstyrelsen senast 31 januari 2024. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om att bibehålla och utveckla en träffpunkt för de med 
hemtjänst i eget boende, genom att tillåta förbeställning och köp av mat från 
kommunen lämnades s in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-23 av Ulf 
Thorsell, Per-Åke Roslund och Bo Söderlund. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-03-21 remittera medborgarförslaget 
till socialnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Yttrande inkom 2023-
06-15 från socialnämnden och 2023-06-21 från samhällsbyggnadsnämnden. De båda 
nämnderna föreslår i yttrandena att förslaget ska avslås. 

Vid behandling i kommunfullmäktige 2023-09-28 beslutade kommunfullmäktige att 
återremittera medborgarförslaget för att göra en utvärdering vilka vinster man kan 
göra gällande de äldres välmående och även redovisa vilka kostnader och 
organisationsförändringar som behövs om detta införs i alla kommundelar. 

Medborgarförslaget 
”Vi vill att kommunen medverkar till att bibehålla och utveckla denna träffpunkt för 
de med hemtjänst i eget boende, genom att tillåta förbeställning och köp av mat från 
kommunen via den leverans som dagligen går till Skedvigården. 

Vi uppfattar att det är lagligt för kommunen att sälja mat till äldre utanför särskilt 
boende. Många kommuner gör just detta. Det finns flera kommuner i vårt närområde 
som i olika former säljer mat till äldre i eget boende. 

Även Socialtjänstlagen från 2006 ”om kommunal befogenhet att tillhandahålla 
servicetjänster åt äldre” möjliggör just detta. 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 37 (43) 

Au § 197 forts 

Idag är inte alla lägenheter för eget boende på Skedvigården uthyrda. Hemtjänstens 
arbete blir också mer koncentrerat om en attraktiv träffpunkt gör att fler 
hemtjänsttagare väljer att bo på Skedvigården.” 

 

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 38 (43) 

Au § 198 Svar på medborgarförslag om skyltning 
och att kommunen tar över en del av vägen nedanför 
Skedvigården 
KS2023/0210 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta avslå medborgarförslaget. 

__________ 

Bakgrund och ärendebeskrivning 
Ett medborgarförslag om att kommunen tar över ansvaret för en del av vägen 
nedanför Skedvigården lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-04-27 
av Jan Lövblad, styrelsen för Stora Skedvi Hembygdsförening. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade 2023-05-16 remittera medborgarförslaget till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. 

Medborgarens förslag 
”Hembygdsgården är idag ansluten till det kommunala vägnätet via en privat väg. Den 
privata vägen börjar nedanför anslutningen till Skedvigården. Vårat önskemål är att 
kommunen tar över det fulla ansvaret för del av Prästgårdsvägen och Bernthagesväg 
in mot Hembygdsgården. Folk utifrån klagar på att det är svårt att hitta oss på grund 
av dålig skyltning. Det blir nästa önskemål om hjälp från kommunen med en tydligare 
information om var vi finns.” 

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 
Samhällsbyggnadsnämnden anser att vägarna är viktiga förbindelsevägar för bygden. I 
dagsläget finns dock ingen möjlighet till utökat åtagande av skötsel av de vägar 
medborgaren föreslår. Vägarna föreslås att utredas gällande ett eventuellt övertagande 
i framtiden.  

Skyltning till hembygdsgården hänvisas till Trafikverket som är väghållare på 
Landavägen. 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 39 (43) 

Au § 199 Redovisning av obesvarade 
medborgarförslag 
KS2023/0063 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta godkänna redovisningen samt att medborgarförslagen 
ligger kvar för beredning. 

__________ 

Ärendebeskrivning: 
Enligt kommunfullmäktige arbetsordning, 31 §, ska kommunstyrelsen två gånger per 
år redovisa de medborgarförslag som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska ske 
på fullmäktiges ordinarie sammanträde i april och oktober. 

Följande medborgarförslag har inte beretts färdigt 

Medborgarförslag om att tillåta förbeställning och köp av mat 
från Skedvigården, KS2023/0077 
Medborgarförslag om att bibehålla och utveckla en träffpunkt för de med hemtjänst i 
eget boende, genom att tillåta förbeställning och köp av mat från kommunen 
lämnades s in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-02-23 av Ulf Thorsell, Per-
Åke Roslund och Bo Söderlund. Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta förslaget till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2023-03-21 remittera medborgarförslaget 
till socialnämnden och samhällsbyggnadsnämnden för yttrande. Yttranden inkom från 
de båda nämnderna och förslaget behandlades på kommunfullmäktiges sammanträde 
2023-09-28 där kommunfullmäktige beslutade återremittera medborgarförslaget för att 
göra en utvärdering vilka vinster man kan göra gällande de äldres välmående och även 
redovisa vilka kostnader och organisationsförändringar som behövs om detta införs i 
alla kommundelar. 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 40 (43) 

Au § 199 forts 

Medborgarförslag – cykelvägar från Gustafs till St Skedvi, 
Borlänge och Säter via Solvarbo, KS2023/0321 
Medborgarförslag om cykelvägar från Gustafs till Stora Skedvi, Borlänge och Säter via 
Solvarbo lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Johanna 
Barck, Gustafs m fl. Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta förslaget till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Medborgarförslag – bygga lägenheter i Solvarbo, KS2023/0322 
Medborgarförslag att bygga lägenheter i Gustafs lämnades in till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2023-09-28 av Ulla Hellqvist, Gustafs. Kommunfullmäktige beslutade 
hänskjuta förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

Medborgarförslag – styra upp korsningen Gränsgatan 
/Vasagatan/Salutorget, KS2023/0338 
Medborgarförslag om att styra upp korsningen Gränsgatan/Vasagatan/Salutorget 
lämnades in till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Torbjörn Eriksson.  
Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta förslaget till samhällsbyggnadsnämnden för 
beslut.   

Medborgarförslag – åtgärda lekplatsen vid Magasinvägen i 
Enbacka, KS2023/353 
Medborgarförslag om att åtgärda lekplatsen vid Magasinvägen i Enbacka lämnades in 
till kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Margareta Kock.  
Kommunfullmäktige beslutade hänskjuta förslaget till samhällsbyggnadsnämnden för 
beslut.   

Medborgarförslag – tillgång till toaletter i centralorten, 
KS2023/355 
Ett medborgarförslag om att tillgång till toaletter i centralorten lämnas in till 
kommunfullmäktiges sammanträde 2023-09-28 av Sig Eklöf. Kommunfullmäktige 
beslutade hänskjuta förslaget till samhällsbyggnadsnämnden för beslut. 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 41 (43) 

Au § 200 Deltagande i Järvaveckan och 
Almedalsveckan 
KS2023/0363 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att ambition är att 
inte delta på Almedalsveckan under de år när Säters kommun har en ansträngd 
ekonomi. Säters kommun har aldrig deltagit i Järvaveckan och tänker inte delta under 
åren då kommunen har en ansträngd ekonomi. 

__________ 

Ärendebeskrivning 
Ett initiativ har lämnats in av Christer Eriksson (M) med följande Beslut att politiker 
eller tjänsteman inte ska deltaga på Järvaveckan och/eller Almedalsveckan, med 
motivering att kommunen har ansträngd ekonomi. 

Säters kommun har aldrig deltagit på Järvaveckan. 2023 valde Säters kommun att inte 
delta på Almedalsveckan utifrån det ekonomiska läget. Kommunen har en fortsatt 
ansträngd ekonomi under 2024 och det innebär att kommunens politiker och 
tjänstepersoner bör avstå från att delta på Almedalsveckan 2024.  

Almedalsveckan är en mötesplats med kunskapshöjande seminarier för politiker och 
tjänstepersoner och den möjligheten att delta framöver bör omprövas utifrån ekonomi 
och kommunens behov av kunskap.  

Bakgrund 
Falun Borlänge-regionen AB (FBR) är ett kommunalt utvecklingsbolag som ägs av 
Borlänge, Falun, Gagnef och Säters kommuner. Bolaget ska, inom ägarkommunerna, 
arbeta med näringslivs- och regional utveckling för ökad attraktionskraft genom att 
driva projekt och verksamheter som ligger i linje med ägarkommunernas prioriterade 
utvecklingsområden samt på uppdrag tillhandahålla tjänster för utredningar och 
kommungemensamma aktiviteter.   

Almedalen har varit en kommungemensam aktivitet som ordnats av FBR med 
boende, resa samt arrangerat lokal för möten och föredrag. 2022 hade FBR ett 
seminarium med Infram (Infrastruktur för framtiden). Det har varit olika antal 
deltagare från de fyra kommunerna oftast både politiker och tjänsteperson.  

 



 
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

  
 

Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 42 (43) 

Au  § 200 forts 

Kostnaden har fördelats utifrån antal deltagare per kommun. 2023 deltog två 
kommuner från FBR, Säter var inte med och hade ingen kostnad. 

Delges 
Christer Eriksson (M) 
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Protokoll Datum Sida 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-10-17 43 (43) 

Au § 201 Inbjudan till kurser och konferenser 

Inbjudningar 
F-KS2023/0638-Inbjudan till Konferens om Hatbrott och Demokrati den 19 
september 2023. 
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